
P R O T O K Ó Ł 
 
z III Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 21 stycznia 2015 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1015, a zakończono o godz. 1245. 

 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100 % (zgodnie 
z listą obecności). 
 
Radni obecni na sesji: 

 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Czartoszewski Piotr 
9. Dąbrowska Wiesława 

10. Pabich Marek 
11. Paprocki Piotr 
12. Niemyjski Sławomir 
13. Stypułkowski Henryk 
14. Szymoniak Andrzej 
15. Żebrowska Wioleta 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli 

 
1. Robert Lucjan Wyszyński - Burmistrz Szepietowa 
2. Ryszard Grodzki - Sekretarz Gminy 
3. Anna Wiśniewska - Skarbnik Gminy 
4. Piszczatowski Zbigniew - Radny Rady Powiatu Wysokomazowieckiego 
5. Janusz Zaremba - Komenda Powiatowa Policji w Wysokiem Mazowieckiem 
6. Tomasz Sieńczuk - Z-ca Komendanta Powiatowego PSP w Wysokiem Mazowieckiem 

 
oraz dyrektorzy szkół, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy Szepietowo, kierownicy 
zakładów pracy z terenu gminy, mieszkańcy gminy oraz Przewodniczący Rad Sołeckich 
(zgodnie z załączonymi listami obecności). 
 

 
Porządek obrad sesji: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szepietowo na lata 2015-2018 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2015-2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Szepietowo na rok 2015. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejsko - Gminnemu Ośrodkowi 
Pomocy Społecznej w Szepietowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym gminy. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów organów samorządu mieszkańców 

wsi. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia plany pracy Rady na 2015 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach-Rusi. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-

Moczydłach. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Wolne wnioski i zapytania. 
17. Zamknięcie obrad.  

  
Przebieg obrad: 
 
Ad.1.  Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  

W sprawie zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad zabrał 
głos Burmistrz Szepietowa. 
„Wysoka Rado jeśli można to chciałbym prosić aby do porządku dziennego wprowadzić 
jeszcze punkty dotyczące zamiaru likwidacji szkół, to o czym rozmawialiśmy na komisjach. 
Generalnie po konsultacji z Kuratorium my nie możemy żadnych działań związanych z 
reorganizacją, poszukiwaniem inwestorów, czy cokolwiek robić bez uchwały Rady. Jeśli 
Wysoka Rada wyraziłaby taką wolę, to ja bym proponował jeszcze na ten temat 
porozmawiać i wprowadzić to do porządku dziennego. 
Innych propozycji nie zgłoszono.  
  
 Przeprowadzono głosowanie nad zgłoszoną przez Pana Burmistrza propozycją 
dokonania zmian w porządku obrad. 
 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za dokonaniem zmiany i wprowadzeniem do porządku obrad proponowanych przez 
Burmistrza projektów uchwał w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach-Rusi oraz 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-Moczydłach głosowało 15 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie wprowadziła zmiany do 
porządku obrad III Sesji o punkty: 

- projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach Rusi, 

- projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie 
Moczydłach. 

 
Przewodniczący zaproponował projekty uchwał wprowadzić po punkcie 12 to jest po 

podjęciu uchwały w sprawie uchwalenia plany pracy Rady na 2015 r. i zaproponował 
przegłosować porządek obrad z uwzględnieniem dokonanych zmian. 

  
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem dokonanych zmian głosowało 15 
radnych. 
 



 Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad wraz z dokonanymi zmianami przyjęto 
jednogłośnie. 
 
Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady Pan 
Sławomir Niemyjski. 
 Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informację o protokole z poprzedniej sesji przyjęto 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 
Ad.4. Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad.5. Informację o pracy Burmistrza w okresie między sesjami złożył Burmistrz Robert 
Lucjan Wyszyński. 
Ponadto Burmistrz poinformował, że „dokonano odbioru końcowego zadania „Przebudowa 
źródeł ciepła w obiektach użyteczności publicznej w miejscowości Szepietowo z 
zastosowaniem odnawialnych źródeł energii tj. pomp ciepła i kolektorów słonecznych”. 
Burmistrz poinformował, że technicznie pompy te już działają we wszystkich planowanych 
obiektach. Przyłącze energetyczne zostało zrobione, liczniki zostały założone. Udało się to 
zrobić w terminie. Wystąpiliśmy 15 stycznia do Urzędu Marszałkowskiego z wnioskiem o 
zaliczkę na opłacenie faktury za te prace. Jeśli otrzymamy tą zaliczkę to gmina nie musiałaby 
zaciągać aż tak dużego kredytu na zapłacenie tej faktury. Zaliczka w wysokości 540.000 zł 
jest złożona i dostaliśmy informację, że może być wypłacona w ciągu 30 dni, ale wczoraj 
otrzymaliśmy informację, że być może otrzymamy w tym tygodniu. Tak więc jakby nam 
wypłacili tą zaliczkę wcześniej to o 540.000 zł mniej kredyty byśmy musieli zaciągać. I 
jeszcze jedna sprawa wczoraj odbyło się spotkanie z osobami które kiedyś tam 
współpracowali z nami w związku z projektem tzw. wykluczenia cyfrowego. Mają dać nam 
propozycję co z tym projektem zrobić. Zobowiązali się, że do końca tygodnia przyślą nam 
propozycję, ale ten temat omówimy na komisjach. Cały ten program nie jest tak fajny jakby 
się wydawało. Jest tak dużo problemów z tym związanych, z wymaganiami tej władzy 
wdrażającej, tak więc powrócimy jeszcze do tego tematu, to jest jeszcze do zastanowienia 
co z nim  dalej robić. 
 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 
Ad.6.  Przewodniczący Rady zapoznał z propozycją składu osobowego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
Do pracy w komisji wyrazili chęć radni: 
1) Dąbrowska Wiesława  
2) Ołdakowski Jan  
3) Niemyjski Sławomir 
4) Paprocki Piotr 
5) Czarkowski Sławomir 

 
Nie zgłoszono uwag do składu Komisji. 

 



Przewodniczący zaproponował przegłosować skład Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za składem Komisji głosowało 15 radnych. 
 

Przewodniczący stwierdził, że skład Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska został przyjęty jednogłośnie, w związku z tym poprosił 
członków Komisji o zgłoszenie kandydata na Przewodniczącego Komisji 

 
Radny Sławomir Niemyjski zgłosił radnego Pana Jana Ołdakowskiego. 
Radny Janb Ołdakowski wyrazil zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący zaproponował przegłosować kandydaturę. 
Na stan 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, w glosowaniu udział wzięło 

15 radnych za zgłoszonym kandydatem na Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska głosowało 14 radnych, 1 radna 
wstrzymała się od głosu. 

 
Przewodniczący stwierdził, że Przewodniczącym Komisji został Pan Jan Ołdakowski i 

zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

Przewodniczący stwierdził, że uchwałę w sprawie powołania skladu osobowego stałej 
Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska podjęto 
jednogłośnie. 

(uchwała Nr III/8/15 dołączona do protokołu) 
 
Ad.7. Z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szepietowo na lata 2015-2018 
wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2015-2020 zapoznała Skarbnik 
Gminy Pani Anna Wiśniewska. 
Dyskusji nie było. 

 
Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szepietowo na lata 2015-2018 wraz z prognozą kwoty długu i 
spłat zobowiązań na lata 2015-2020. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/9/15 dołączona do protokołu) 

 
Ad.8.  Z projektem budżetu gminy Szepietowo na rok 2015 zapoznała Skarbnik Gminy Pani 
Anna Wiśniewska. 
 
W dyskusji zabrała głos Radna Renata Sosnowska, która stwierdziła, że w budżecie mówi 
się o środkach na cmentarze, czy gmina coś robi na cmentarzu? 



Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to są środki, które otrzymujemy na zagospodarowanie 
cmentarzy wojennych. 

 
Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

na 2015 r. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/10/15 dołączona do protokołu) 

 
Ad.9. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnemu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Szepietowie wystąpiła Kierownik M-GOPS Pani Wanda 
Bogucka, która poinformowała, że uchwala zawiera wszystkie zmiany jakie były dotychczas 
dokonywane w statucie i będzie on odzwierciedlał aktualny stan ośrodka, tzn. realizowane 
ustawy przez ośrodek. 
Dyskusji nie było. 

 
Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/11/15 dołączona do protokołu) 

 
Ad.10.  Przewodniczący poinformował, że temat dotyczący wysokości i zasad wypłaty diet 
radnym gminy był przedyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji. Wszyscy radni 
otrzymali projekt uchwały, w której to proponuje się: 

- dla Przewodniczącego Rady Miejskiej, w formie ryczałtu miesięcznego, w wysokości 
50 % półtorakrotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowe tj. w roku 2015 
- 1325 zł  

- dla Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej, w formie ryczałtu miesięcznego, 
w wysokości 30 % półtorakrotności kwoty bazowej tj. w roku 2015 - 795 zł, 

- dla Przewodniczących Komisji za udział w posiedzeniu komisji, której jest 
Przewodniczącym, w wysokości 16 % półtorakrotności kwoty bazowej, tj. w roku 2015 
-  424 zł, 

- dla radnych Rady Miejskiej w wysokości 10% półtorakrotności kwoty bazowej, tj. w 
roku 2015 - 265 zł za posiedzenie. 

Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 
zasad wypłaty diet radnym gminy. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/12/15 dołączona do protokołu) 



 
Ad.11. Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie ze Statutem sołectw wybory sołtysa 
i rady sołeckiej zarządza się uchwałą Rady Miejskiej tak, aby mogły się one odbyć nie 
później niż w ciągu 6 miesięcy od rozpoczęcia jej kadencji. 
Dyskusji nie było.  

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
organów samorządu mieszkańców wsi. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/13/15 dołączona do protokołu) 

 
Ad.12. Z projektem planu pracy Rady na 2015 r. zapoznał Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Sławomir Niemyjski. 
Dyskusji nie było.  

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie uchwalenia plany pracy 
Rady na 2015 r. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr III/14/15 dołączona do protokołu) 

 
Ad.13. 14. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Wylinach-Rusi oraz zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-
Moczydłach wystąpił Burmistrz Szepietowa Robert Lucjan Wyszyński, który stwierdził, że 
„temat jest trudny, ale decyzja należy do Rady. Ja tylko chciałbym kilka słów uzasadnienia 
do tego pomysłu. Jeśli chodzi o pomysł to z tego co wiem to nie jest to pomysł jakiś, który by 
był czymś nowym, bo na temat likwidacji szkół mówiło się od dawana, ale w końcu trzeba 
jakąś decyzję podjąć, dlatego, że są różne terminy, różne możliwości się otwierają bądź 
kończą, jeśli my takiej decyzji nie podejmiemy. Tutaj zanim będę omawiał te uchwały to kilka 
słów tak ogólnie. Jeśli chodzi o szkoły to tu w zasadzie spotykają się cztery rzeczy: interes 
dzieci, interes nauczycieli, interes wsi i interes gminy. Jeśli chodzi o interes gminy 
niewątpliwie w interesie gminy jest żeby ten system szkół na tym naszym terenie zmienić, 
tzn. zreorganizować. Jak jak Pani Skarbnik w projekcie budżetu czytała to wydatki oświatowe 
stanowią 40% całości budżetu gminy, czyli tak naprawdę to jest najpoważniejszy wydatek …. 
Na edukacji nigdy nie można oszczędzać, ja nigdy nie byłem zwolennikiem oszczędzania na 
edukacji, inwestowania w młode pokolenie. Natomiast moimi zdaniem jesteśmy w takim 
zamkniętym kręgu. Utrzymując szkoły i taką sieć szkół jaką mamy teraz i 40% budżetu, który 
idzie na oświatę powoduje to, że nie zostanie nam na inwestycje, na rozwój gospodarczy na 
rozbudowę zakładów, na tworzenie miejsc pracy. Jak nie tworzymy miejsc pracy, młodzi 
ludzie uciekają no bo nie mają pracy. Jak młodzi uciekają to i nie ma dzieci no i dochodzimy 
do tego, że w tych szkołach -  to jest chyba oczywiste, żeby szkoła mogła pracować ona 
musi mieć dzieci. Dziecko jest naturalnym klientem szkoły. Jak młodzi będą uciekać to tego 
klienta nie będzie i zostaną tylko koszty i te koszty będą z każdym rokiem coraz większe. 
Tak jak Państwo wiecie mamy 5 szkół podstawowych i jedno gimnazjum. Szkoły 
podstawowe mamy w Szepietowie, Dąbrówce Kościelnej, Wojnach-Krupach, Wylinach-Rusi i 
Dąbrowie-Moczydłach. Taka pierwsza rzecz, która się narzuca patrząc na koszty szkół to 



jest przede wszystkim utrzymanie jednego ucznia w szkołach, który jest znacznie 
zróżnicowany i ilość dzieci w poszczególnych szkołach, która też jest jaka jest. Natomiast 
dlaczego ten pomysł i to w takim trybie nadzwyczajnym bez wcześniejszego wpisania tego 
do porządku dziennego chcielibyśmy zrobić. Tak jak Państwo widzicie, czy słyszeliście jest 
to uchwała o zamiarze likwidacji szkoły, a nie uchwala o likwidacji szkoły. Uchwała o 
zamiarze likwidacji szkoły jest to taki wymóg ustawowy, tutaj siedzą Państwo Dyrektorzy 
Szkół i Państwo to doskonale wiecie, pewnie lepiej niż ja, jest to wymóg, który musi być 
spełniony, by gmina mogła podjąć jakiekolwiek działania zmierzające do tego żeby 
zaplanować, co się stanie z nauczycielami, co się stanie z dziećmi, gdzie zostaną 
przeniesione, żeby zaplanować co się będzie działo z budynkami, żeby dopełnić wymogów 
formalnych. My żeby mieć taki pomysł o likwidacji szkół powinniśmy do 28 lutego 
poinformować o tym Kuratorium Oświaty wcześniej, miesiąc przed tym terminem 
poinformować związki zawodowe nauczycieli - Związek Nauczycielstwa Polskiego, czyli 
wszystkie te organy będą miały prawo jeszcze się wypowiedzieć w trym temacie, czy te 
nasze pomysły są realne, czy to co proponujemy dla nauczycieli i dla uczniów ma jakiś sens. 
Generalnie musimy mieć akceptację wszystkich tych instytucji. I tak jak mówiłem, jest to 
zamiar likwidacji szkół, a nie likwidacji szkół. Mówiłem o tym na połączonych posiedzeniach 
komisji dlaczego zależy nam aby mieć potencjalnie przygotowane dokumenty do decyzji 
o likwidacji szkół, jeśli taka decyzja zapadnie. Sprawa jest związana z finansami, dlatego że 
i tu już mówię o interesie wsi. No bo interes nauczycieli jest aby te szkoły zostały, interes 
uczniów jest różny można powiedzieć, to zależy od rodziców, bo tak jak Państwa wiecie nie 
wszyscy nauczyciele, nie wszystkie dzieci chodzą do swoich okręgów szkolnych. Część 
rodziców z własnej woli wozi dzieci do szkoły do Szepietowa, chce aby te dzieci chodziły do 
Szepietowa. Tutaj na pewno są zdania podzielone, jedni chcą tak, drudzy inaczej. 
W interesie gminy jest żeby obniżyć koszty funkcjonowania szkół, no bo po to to robimy, nie 
po to żeby zrobić krzywdę nauczycielom, czy dzieciom, a w interesie wsi jest to co się stanie 
z tymi budynkami. Wszystkie budynki szkół były budowane od początku, modernizowane 
z udziałem mieszkańców wsi i mieszkańców wsi bardzo zależy aby te budynki nie popadły w 
ruinę. Wiecie Państwo, że na ternie sąsiednich gmin było różnie, budynki po takiej szybkiej 
likwidacji, które stały nie wykorzystane popadły w ruinę i nie nadają się do niczego. My, 
naszym celem, ja to obiecywałem radnym, rodzicom i mieszkańcom wsi, że na pewno nie 
doprowadzimy do takiej likwidacji bezmyślnej, że zlikwidować niech stoi puste i niech 
niszczeje. Na pewno na bazie tych budynków chcemy żeby coś powstało, a najprostszym 
takim jak gdyby kończącym się rozwiązaniem jest przeznaczenie tych budynków na 
działalność domu opieki społecznej, albo działalność ośrodków rehabilitacji. Nie ukrywam, że 
rozmawiałem z kilkoma inwestorami potencjalnie zainteresowanymi, żeby na bazie tych 
szkół coś zrobić. I tutaj w jednym przypadku jest to zainteresowanie takim ośrodkiem 
rehabilitacji neurologicznej, czyli rehabilitacji po wylewach, udarach, czy z ciężkimi 
schorzeniami takimi, gdzie trzeba te osoby ruszyć od początku do życia w normalnym 
świecie łącznie z umiejętnością przechodzenia przez jezdnie, czy chodzenia po schodach 
itd. Na pewno Państwo mieliście kontakt z takimi osobami min. i wiecie że to jest dosyć 
trudny proces. i jedną z tych szkół byłaby zainteresowana taka firma. Trzeba się liczyć z tym, 
że przy takim ośrodku powstanie dużo miejsc pracy dla mieszkańców wsi, bo są to zarówno 
osoby do opieki, do sprzątania i generalnie dużo miejsc pracy, nie wiem ile, ale kilkanaście 
na pewno. Drugi pomysł, którym drugi inwestor się interesuje jest to ośrodek opieki 
społecznej, który ewentualnie mógłby być we współpracy z Caritasem prowadzony. Caritas 
mógłby być organem prowadzącym taki ośrodek, no i tutaj też w zależności jaki to byłby 
profil tego ośrodka, czy pobyt dzienne, czy całodobowy również dużo miejsc pracy byłoby 
stworzonych. A dlaczego teraz o tym mówię, dlaczego mówię, że my byśmy chcieli mieć 
przygotowane dokumenty, a przynajmniej tą uchwałę intencyjną, podjąć działania 
zmierzające do likwidacji szkół dlatego, że wszelkie kontrakty na działania opieki społecznej i 
rehabilitacyjne będą możliwe do podpisania na pięć lat w pierwszym półroczu 2016 roku. 
Czyli jeśli byłby konkretny inwestor zainteresowany wykorzystaniem takiego obiektu na 
ośrodek rehabilitacyjny – to jest chyba takie najbardziej realne, bo pytał o to ten człowiek 
prowadzący dwa takie ośrodki w Białymstoku, no to on mówi, że jego interesuje jedynie 



termin, początek roku 2016, gdzie on mógłby ewentualnie wiedzieć co z tym budynkiem 
będzie, bo później jak on nie podpisze kontraktu z Narodowym Funduszy Zdrowia na 
początku 2016 roku to przez następne 5 lat już nie podpisze. Czyli już tutaj szansa na to 
żeby tym budynkiem się ktoś zainteresował znacznie spada. I dlatego właśnie 
zdecydowaliśmy się, ja mówiłem o tym na wspólnym posiedzeniu komisji - zdecydowaliśmy 
się na podjęcie tych działań żeby mieć te dokumenty przygotowane, wszystkie te opinie, 
wszystkie procedury po przejściach i jeśli byłby inwestor konkretny zainteresowany 
budynkiem wtedy moglibyśmy już poważnie myśleć o likwidacji, jeśli nie byłoby chętnego do 
tego budynku uchwala o zamiarze likwidacji nas do nie czego nie zobowiązuje. My w każdym 
momencie z tego zamiaru likwidacji możemy zrezygnować i odstąpić. Na pewno w którymś 
momencie na pewno, ale Państwo macie taką świadomość, że życie nas zmusi do tego żeby 
taką uchwałę podjąć, czy to będzie w tym roku, czy w następnym to nie wiem, natomiast 
będzie to uzależnione, czy będzie konkretny pomysł na ten budynek, moim zdaniem, a 
zdaniem Państwo radych to będziecie mogli wypowiedzieć się za chwilkę co Państwo na ten 
temat sądzicie. Tutaj zapoznam Państwa w skrócie z uzasadnienie do  tych uchwał.” 

 

Burmistrz zapoznał z uzasadnieniami do uchwał, które zostanie wysłane wraz z 
uchwałami do Kuratorium, czy do Zawiązku Nauczycielstwa Polskiego i poinformował, że 
ostateczna decyzja o likwidacji szkół wymaga odrębnej uchwały. 

(uzasadnienie dołączone do protokołu) 
W dyskusji zabrali głos: 

- Radna Renata Sosnowska zwróciła się z pytaniem, czy my tą uchwałę już dzisiaj 
musimy podjąć? 

- Burmistrz wyjaśnił, że „jeśli mielibyśmy zmieścić się w tych terminach, które nas 
obligują, czyli mieć uchwałę żeby ją złożyć do Zawiązku Nauczycielstwa Polskiego to 
sesji w styczniu już na pewno nie będzie, czyli powinniśmy mieć tą uchwałę podjętą w 
styczniu, żeby przed końcem stycznia móc rozpocząć konsultację ze związkami 
zawodowymi, z nauczycielami, z dyrektorami żeby zaproponować rozwiązania 
dotyczące przeniesienia nauczycieli, żeby uzgodnić z rodzicami o jakich szkołach 
rodzice myślą jeśli chodzi o przeniesienie dzieci.” 

- Radna Renata Sosnowska zwróciła się z pytaniem, „a co z nauczycielami, dlaczego 
tutaj nie ma w tych wykazie co się stanie z nimi, czy będą etaty skoro jest mowa o 
takiej i takiej inwestycji to np. nauczyciele z Wylin czy z Moczydeł będą zatrudnieni w 
szkole w Dąbrówce, w Wojnach czy Szepietowie? Powinna być taka prognoza dla 
nauczycieli.” 

- Burmistrz wyjaśnił, że „prognoza w tej chwili nie mogła być, bo nie mamy jeszcze 
upoważnienia Rady do stworzenia tej siatki, ale na pewno będziemy się starali żeby 
nauczycieli tych którzy by mogli pracować, no tych którzy mieliby jakąś szansę odejść 
na emeryturę to na pewno nikt nie będzie trzymał, natomiast Ci którzy pracują 
będziemy się starli, ja nie gwarantuję, że wszyscy, bo to wymaga przejrzenia tej siatki 
i dopasowania w poszczególnych szkołach, ale na pewno będziemy się starali aby 
nauczyciele pracowali. Nie jest naszym celem zwalnianie nauczycieli, natomiast, no 
tak jak sami Państwo wiecie jednak zakład pracy się likwiduje i na pewno nie obędzie 
się tak już zupełnie bez kłótni. Może ktoś będzie miał mniejszą część etatu. Zanim 
przyjdzie ten nowy inwestor to pewnie nie będzie miał miejsca ktoś kto sprząta, na 
pewno będą takie konsekwencje.”  

- Radna Renata Sosnowska zwrócili się z pytaniem, a co się stanie jeśli podejmiemy 
uchwałę o likwidacji szkól, a inwestor nie przyjdzie? 

- Burmistrz wyjaśnił, że proponuje się na razie podjąć uchwałę o zamiarze likwidacji, 
nie likwidacji. My przygotowujemy się do tego. 

- Radna Renata Sosnowska - a kiedy musimy podjąć uchwałę o likwidacji? 

- Sekretarz Gminy Ryszard Grodzki wyjaśnił, że „uchwała o likwidacji powinna być 
podjęta w miesiącu kwietniu-maju kiedy będą opracowywane arkusze organizacyjne. 

- Burmistrz wyjaśnił, że uchwałę o zamiarze musimy podjąć w takim terminie aby 30 
dni przed 28 lutym powiadomić związki zawodowe i to jest taki termin nas wiążący. 



Natomiast jeśli już będzie taka uchwała to wtedy zaczynamy takie konkretne 
rozmowy.” 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że „jest pewien problem emerytowanych 
nauczycieli, nie odchodzą bo ich chroni Karta Nauczyciela, bo gdyby było tak że oni 
odchodzą to nie byłoby problemu. Emerytowani nauczyciele pracują, a młodzi nie 
mają pracy.” 

- Burmistrz stwierdził, że „niestety tak jest - Karta Nauczyciela wiąże też ręce 
dyrektorom, no niestety jest taki dokument który obowiązuje w oświacie i dyrektor nie 
może zmusić tego nauczyciela emerytowanego żeby odszedł. Natomiast będziemy 
się starali jakoś przemawiać do rozsądku, nie wiem na ile to jest realne. Tak jest jak 
Pani radna mówi, wiemy o tym, że wielu nauczycieli którzy mają prawa emerytalne 
pracują i nie zamierzają na razie odejść, tylko nie bardzo jest sposób, żeby ich do 
tego zmusić.” 

- Rany Andrzej Szymoniak stwierdził, że „w projekcie uchwały jest zapis, że dzieci z 
tych zamierzonych do likwidacji szkół będą przeniesione do szkoły w Szepietowie. 
Szkoła w Szepietowie z tego co już wiem, to ta szkoła jest już i tak przeludniona, tam 
jest ciasno i są problemy lokalowe. Dobrze byłoby aby jakoś tych rodziców, no 
wiadomo przymusić nie możemy, żeby wzmocnić te szkoły które jeszcze są, więc z 
tych Wylin aby dzieci przeszły do szkoły do Wojen, a z Moczydł do Dąbrówki w ten 
sposób obniżylibyśmy też koszty w tych szkołach. Jeśli będzie w tej uchwale już taki 
zapis jak jest, czyli szkoła w Szepietowie, to później nie będzie już argumentu 
skierowania do innej szkoły, jeżeli ktoś będzie czytał tą uchwałę. Będzie wówczas 
trudniej tych rodziców przekonać.” 

- Burmistrz stwierdził, że „też nie chciał tego zapisu, ale dowiedzieliśmy się od radcy 
prawnego z Kuratorium, że w uchwale musi być wskazana jakaś szkoła, bo bez tego 
wskazania szkoły oni nie wiedzą o czym my mówimy. Chcieliśmy aby był zapis, że 
dzieci będą przeniesione do szkoły na terenie gminy Szepietowo, ale stwierdzono, że 
musi być wskazana konkretna szkoła w projekcie uchwały. Natomiast rodzice w 
każdej chwili mogą zdecydować, że posyłają do innej szkoły. Jest to taki wymóg 
formalny.” 

- Radny Andrzej Szymoniak zaproponował aby „w projekcie uchwały zmienić, że dzieci 
ze szkoły w Wylinach wskazać, że mogą chodzić do szkoły w Wojnach, a 
przykładowo dzieci z Dąbrowy Moczydły do Dąbrówki, a rodzice i tak sami zdecydują 
i wybiorą, a jeżeli wskażemy od razy tylko tą szkołę w Szepietowie no to będzie 
później trudniej przekonać aby te dzieci poszły do szkoły w Dąbrówce czy w 
Wojnach. Na pewno nikt nikogo nie zmusi sami sobie rodzice wybiorą. Taka jest moja 
propozycja.”  

- Burmistrz stwierdził, że „radca z Kuratorium poinformował, że musimy w projekcie 
uchwały wskazać jakąś konkretną szkołę do jakiej szkoły, ale bez konsultacji z 
rodzicami my nie jesteśmy wstanie określić do jakiej szkoły rodzice wyślą, więc 
powiedziano nam, żeby napisać tą szkoły główną, wtedy będzie jak gdyby czas, żeby 
rodzice zdecydowali się do której szkoły chcą.”  

- Czartoszewski Piotr stwierdził, że jest zadania, że należy wskazać szkołę w 
Dąbrowce i w Wojnach, jeśli mamy szkołę w Szepietowie przepełnioną i kuratorium 
spojrzy na to w ten sposób, że tam nie ma faktycznie miejsc dla tych uczniów, a są 
miejsca w Dąbrówce i w Wojnach no to lepiej wskazać te szkoły. 

- Przewodniczący Rady zaproponował przegłosować zgłoszone propozycje. 

- Radny Jan Ołdakowski stwierdził, że „jeżeli nie można wskazać w projekcie uchwały 
dwóch szkół, np. szkoły w Dąbrówce i w Szepietowie i w drugim projekcie uchwały 
szkoły w Wojnach i Szepietowie to należy wskazać szkołę w Dąbrówce i w Wojnach.” 

- Burmistrz stwierdził, że nie wiemy dokładnie czy w projekcie uchwały możemy 
wstawić dwie szkoły. 

- Radny Marian Dąbrowski stwierdził, że po co wstawiać dwie szkoły należy wstawić 
szkołę w Wojnach i Dąbrówce Kościelnej. 



 
Przewodniczący Rady zaproponował przegłosować propozycję zgłoszoną przez 

Radnego Andrzeja Szymoniaka, tj. zapisanie w projekcie uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach Rusi szkołę w Wojnach Krupach i w projekcie 
uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie Moczydłach szkołę w 
Dąbrowce Kościelnej. 

Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za zgłoszonym wnioskiem głosowało 12 radnych, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu. 
  Przewodniczący stwierdził, że wniosek przeszedł większością głosów. 
 

 Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały po dokonanych zmianach w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Wylinach-Rusi. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 radnych głosowało przeciw. 

Przewodniczącvy Rady stwierdził, że uchwała została podjeta. 
(uchwała Nr III/15/15 dołączona do protokołu) 

 
Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały po dokonanych zmianach w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dąbrowie-Moczydłach. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 radnych głosowało przeciw. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwala Nr III/16/15 dołączona do protokolu) 

 

Ad.15. Odpowiedzi na interpelacje nie było. 
 

Ad.16.  Zapytania i wolne wnioski. w tym punkcie zabrali głos: 

- Przewodniczący Rady poprosił Panią Danutę Pawłowską Wiceprzewodniczącą Rady 
o zapoznanie z pismem Komendy Powiatowej Policji w Wysokiem Mazowieckiem w 
sprawie współfinansowania zakupu samochodów Pani Danuta Pawłowska – 
Wiceprzewodnicząca Rady zapoznała z pismem (pismo dołączone do protokołu). 

- Burmistrz poinformował, że był u Burmistrza Komendant był z tym pismem i chodzi tu 
o kwotę 8.000 zł, po rozdzieleniu na wszystkie samorządy, które są na terenie 
działania Komendy Powiatowej. Samorządy deklarują, że dofinansują zakup tych 
samochodów i tak jak tutaj Pani Przewodnicząca czytała mają to być samochody 
oznakowane do zapewnienia bezpieczeństwa publicznego. 

- Radny Andrzej Szymonka stwierdził, że komenda zwraca się nie po raz pierwszy do 
nas o jakieś dofinansowanie. Jak chcieliśmy posterunek utrzymać i dokładaliśmy 
przez kilka lat to jakoś nie było chęci aby ten posterunek w Szepietowie nadal istniał. 
Dokładaliśmy z budżetu około 20.000 zł do czynszu i nie było pozytywnej odpowiedzi, 
może to była odgórna ta reorganizacja posterunków. Zawsze z tego samorządu były 
dawane pieniądze, niby to nie duże, ale były. 

- Burmistrz poinformował, że „obecny komendant jest zwolennikiem posterunków w 
Szepietowie, Czyżewie, w miastach tych gdzie zostały one zlikwidowane. Natomiast 
to była decyzja Komendy Głównej. Prawdopodobnie w jakieś miejscowości 
przywrócono posterunek, chyba na terenie komendy w Grajewie. To chyba zależy od 
decyzji w Warszawie. Komendant jest zwolennikiem posterunków, ale gwarancji nam 
żadnych nie da.” 

- Radny Marek Pabich poinformował, że są to decyzje na szczeblu głównym. Tu na 
szczeblu powiatowym to komendant realizuje to co mu zlecą. 



- Burmistrz - aczkolwiek możemy się ubiegać o takie przywrócenie i myślę, że wsparcie 
tutaj ze strony Komendy Powiatowej będzie. Pisać możemy, ale co z tego wyjdzie 
trudno powiedzieć. 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, a co może wpłynąć na przywrócenie 
takiego posterunku? 

- Radny Marek Pabich stwierdził, że na pewno wskaźniki, Komenda Główna zawsze 
prosi o podanie wskaźników, czy z chwilą likwidacji posterunku wzrosła ta 
przestępczość, czy zdarzenia wzrosły. 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „na pewno uzasadnione byłoby przewrócenie 
tutaj posterunku policji, to nie ulega wątpliwości, raz, że status miejscowości ma 
prawa miejskie, lokum też byśmy znaleźli. Jest wniosek o dofinansowanie 8.000 zł, 
ale chcąc przywrócić posterunek musimy się liczyć ze znacznie większymi wydatkami 
i to może być argumentem by zachęcić Komendę Wojewódzką, czy Główną do 
ponownego utworzenia posterunku. Tak więc należy mieć na uwadze większe 
wydatki.” 

- Radny Marek Pabich stwierdził, że „4 lata temu zostało zlikwidowanych w policji 3.000 
etatów, tak więc tych policjantów którzy służą na drogach jest o 3.000 mniej. Są plany 
żeby w przyszłych latach te parę tysięcy etatów zostało zlikwidowanych. Np. jest taki 
rejon, że pracowało na nim 15 policjantów, gdzie teraz tern sam rejon, gdzie jest 
więcej tych zdarzeń pracuje tylko 7 policjantów. Takie są nasze realia”. 

- Radny Marian Dąbrowski stwierdził, że z tego co wiem Komenda za lokal nie płaciła 
grosza, bo gmina finansowała koszty utrzymania. 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „widziałem celowość odtworzenia posterunku 
w Szepietowie, ale tutaj po tej wypowiedzi radnego który jest policjantem czynnym 
widzimy, że polityka w naszym państwie idzie w innym kierunku, czyli zmierzamy do 
czasów prywatnej policji, tak jak byli milicjanci tworzyli firmy ochroniarskie.” 

- Radny Marek Pabich stwierdził, że chodzą takie informacje, że nasi niektórzy polityce 
chcieliby aby policja była finansowana przez samorządy, a jak będzie to trudno 
powiedzieć. 

- Pan Andrzej Pietrzak – sołtys Szepietowa zwrócił się z pytaniem, czy po ewentualnej 
likwidacji tych szkół dzieci będą dowożone do innych szkół niż przewiduje się w 
uchwale na koszt rodziców? 

- Burmistrz wyjaśnił, że dzieci będą dowożone przez gminę, to jest obowiązek gminy. 

- Radny Czartoszewski Piotr stwierdził, że w gminie nie mamy przedszkola 
publicznego, gdzie wokół inne gminy mają, może trzeba by było coś takiego 
zorganizować no i byłoby pewne zatrudnienie dla nauczycieli.  
 

Przewodniczący zaproponował przeprowadzić głosowanie, kto jest za tym aby pomóc 
finansowo Policji w zakupie samochodów? 

Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za wsparciem finansowym Policji w zakupie samochodu głosowało 12 radnych, 3 
radnych głosowało przeciw. 

Przewodniczący Rady stwierdził,  Rada pozytywnie zaopiniowała przekazanie 
środków dla Policji na zakup samochodów. 
 

Ad.17. Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady III Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie. 
 

Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała 
       

Ewa Bartłomiejczuk      Przewodniczący Rady Miejskiej 

          
               Sławomir Czarkowski 


